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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdagen den 25 april 2019 klockan 18.30 - 21.10 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, 

Johanneshov 

  
Ledamöter 

Gustav Johansson (M) ordf. 

Rana Nasrindotter (S) vice ordf. 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Urban Rybrink (L) 

Ola Gabrielson (MP) 

Christina Peterson (C)  

Oskar Rosén (S) 

Gisela Norrman (S) 

Hassan Jama (V) 

Lena Rydblom (V) 

Tobias Karlsson (SD) 

 

  

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Halahen Zaidane (S) 

Mona Wallsén (SD) 

Lisa Palm (Fi) 

  

 

 

 

 

Ersättare 

Kristina Katajikko (M) 

Camilla Hane (M) 

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Halahen Zaidane (S) 

Simon Pittuco (V), §§ 1-16, 

§§ 18-23 och § 28 

Amalia Engström (V) 

Lisa Palm (Fi) 

 

 

  

  

  

 

 
Tjänstepersoner 

Gunilla Ekstrand, tf. stadsdelsdirektör, Veronica Starck, Jeanette 

Holmqvist, Marie Lissäng, Kersti Tagesson, avdelningschefer, Milton 

Palacios, biträdande avdelningschef, Tove Bodin och Fredrik Karlsson, 

enhetschefer 

 
Personalföreträdare 

Sandra Heinonen Engbusk, Lärarförbundet 

Daniel Knudsen, Saco 

 
Justering 2019-04-30  

 
Sekreterare 

 

Emma Ekelund  

Ordförande Vice ordförande 

Gustav Johansson  (M) Rana Nasrindotter (S) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 
 

Stadsdelsnämnden utsåg vice ordföranden Rana Nasrindotter att 

tillsammans med ordföranden Gustav Johansson justera dagens 

protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker tisdagen den 30 

april 2019. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Den utsända dagordningen godkändes.  
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§ 3   

Underlag för budget 2020 med inriktning 2021 och 2022 för 
Enesede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens förslag till budget 2020 med inriktning 2021 och 2022 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.  

 
Ärendet 
Förvaltningen överlämnar underlag för budget 2020 med inriktning 

för 2021 och 2022. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2019. 

Dnr 1.2.1.-092/2019  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP), Christina Peterson (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Tobias Karlsson (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut.  

 

Reservation 
Ledamoten Tobias Karlsson (SD) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget:  

 

Att avslå Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds tjänsteutlåtande 

”Underlag för budget 2020 med inriktning 2021 och 2022 för 

Enskede-Årsta-Vantös stadsdelsnämnd”.  

 

Därutöver vill vi anföra följande: Sverigedemokraterna har i 

kommunfullmäktige lämnat in en reservationsbudget. Vi hänvisar till 

de riktlinjer vi tagit fram i vår reservationsbudget.  
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. 

(V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Den borgerliga majoritetens budget för 2019 innebär stora besparingar 

inom samtliga verksamhetsområden. Flera verksamhetsområden har 

inte fått tillräckliga medel för att möta löneökningar och övrig 

kostnadsutveckling – allt för att åstadkomma en skattesänkning på  

16 öre. Samtidigt menar den borgerliga majoriteten att de satsar på 

kärnverksamheterna. Men det vi ser redan nu att konsekvensen av 

ideologiska skattesänkningar leder till neddragningar inom bland 

annat äldreomsorg, kultur och barn och ungas fritid. Att skära i 

välfärden kommer slå hårdast mot kvinnor och barn. 

 

Vi är mycket oroade för hur utvecklingen ska fortsätta de kommande 

åren. Vi menar att det inte är möjligt att satsa och utveckla 

verksamheterna med stora besparingskrav och minskad budget. Stora 

nedskärningar drabbar inte bara brukare utan givetvis även stadens 

medarbetare. Vi ställer oss frågande till hur majoriteten ska värna om 

medarbetarnas delaktighet och hälsa i samband med att många 

personalgrupper ska minskas.  

 

Det är uppenbart att den borgerliga majoriteten inte prioriterar 

välfärden utan ofinansierad skattesänkning. Vi borde ompröva 

beslutet och möjliggöra för verksamheterna att ge medborgarna bra 

service. En grund för detta är ändrade planeringsramar för åren 2020 

till 2022. 

 

Ombildningar 

Den blågröna majoritetens ombildningar av hyresrätter riskerar att ge 

stora konsekvenser för stadsdelarnas möjlighet att tillgodose behovet 

av försöks- och träningslägenheter. De allmännyttiga bostadsbolagen 

står i princip för samtliga hyreskontrakt för försöks- och 

träningslägenheter. Om det kommunala bostadsbeståndet minskar 

innebär det att socialtjänsten får det svårare att hitta hyreskontrakt 

eftersom privata hyresvärdar har högre inkomstkrav. Barnfamiljer 

som lever i fattigdom och våldsutsatta kvinnor kommer i synnerhet 

drabbas hårt av såväl ombildningar, som välfärdsnedskärningar. 

 

Barn, kultur och fritid 

Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 

fritid och totalt minskade de stadens totala budget med 66 miljoner 
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2019. Vi känner stor oro inför att nedskärningarna ska fortsätta och att 

det förebyggande arbetet för barn och unga ska försämras snabbt. En 

välutvecklad och fungerande förebyggande verksamhet väldigt viktig 

för att skapa en sammanhållen stad där alla människor har jämlika 

livschanser. De demokratimedel som fördelats i staden för att stärka 

den lokala demokratin är indragna och vi undrar hur de verksamheter 

och arbetssätt som byggdes upp inom ramen för de lokala 

utvecklingsprogrammen ska fortsätta leva med minskad finansiering. 

Majoriteten drar in på pengar till kvinnors organisering. Vi vet att när 

förutsättningar skapas för kvinnor att skapa egna rum och stärka 

varandra så kommer hela samhället vinna på det. Att fortsätta 

satsningen på kvinnors organisering är därför en viktig fråga för att 

skapa en jämställd och demokratisk stad.  

 

Socialtjänst 

Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla stadsdelsnämnder 

säkerställa att det finns goda förutsättningar för ett fungerade 

barnrättsarbete inom socialtjänsten. Stadsdelsnämnderna behöver 

generellt mer resurser för att möta förändringar i lagstiftningar som 

förmodas träda i kraft. Arbetet med handlingsplanerna för förbättrad 

arbetssituation för socialsekreterare och biståndsbedömare bör 

prioriteras och fortsätta. 

 

Förskola 

Vi önskar att staden fortsätter arbetet med att 

kompetensutvecklingssatsningen i förskolan, bland annat genom att 

anställa fler förskollärare och utbilda fler barnskötare. Den blågröna 

majoriteten har infört generella effektiviseringskrav även i förskolan, 

vilket leder till att det blir ännu svårare att minska barngruppernas 

storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.  

andelen förskolelärare i förskolorna sjunker och barngrupperna blir 

större i Enskede-Årsta-Vantör. Detta riskerar också att ge mindre 

utrymme åt viktiga klimatsatsningar inom stadsdelens 

ansvarsområden. 

 

Äldreomsorg 

Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, vi har svårt 

att se hur äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten med 

dessa förutsättningar. Vi anser att det är högt prioriterat att fortsätta att 

utveckla det arbetet som den rödgrönrosa majoriteten initierade med 

aktivitetscenter för äldre, tryggt mottagande i hemmet och ramtid i 

hemtjänsten de kommande åren.  
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Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 4  

Månadsrapport mars 2019  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport. 

 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget  

i balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om minus 8,3 mnkr.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 mars 2019.  

Dnr 1.2.2.-117/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 
I stadsdelens budgetprognos för mars 2019 är underskottet nu mer än 

åtta miljoner kr. Det är en ökning med 1,5 miljoner kronor från förra 

månaden. Förutsättningarna för att hålla budgeten i balans är väldigt 

dåliga. Då budgeten i praktiken redan innebär nedskärningar då 

stadsdelens befolkning växer.  

 

Den blågröna majoriteten i Stockholms stad har i budgeten för år 2019 

sänkt kommunalskatten med 16 öre, när Stockholm redan hade en av 

landets absolut lägsta kommunala skattesatser. Vi börjar se resultatet 

av den blågröna majoritetens skattesänkningar som dränerar den 

offentliga ekonomin. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdel har en budget 

därefter. Den blågröna majoriteten i Stockholm har som självändamål 

att sänka skatterna, privatisera de offentliga verksamheterna och göra 

besparingar inom verksamheter som finns för att ge människor stöd. 

De som drabbas hårdast av den blågröna majoritetens politik är 

vanliga människor.  

 

Resultatet av den blågröna majoritetens budget innebär bl.a. 

restriktivare biståndsbedömningar, vakanser vilket ökar 

arbetsbelastningen för de anställda, mindre utrymme att bevilja hjälp 
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till funktionsnedsatta etc. Majoritetens budget riskerar också att ge 

mindre utrymme åt viktiga klimatsatsningar inom stadsdelens 

ansvarsområden. 

 

En trygg och hållbar stadsdel för alla kräver att välfärden rustas upp, 

inte nedmonteras.. För trygghet och frihet för alla stadsdelens 

invånare behövs satsningar för barn och unga, för äldre, för 

funktionshindrade och satsningar på socialpsykiatrin. 

 

De blågröna i stadsdelen har istället valt kostnadsbesparingar och 

drömmer om att innovationer ska rädda verksamheten, men de 

äventyrar invånarnas rätt till en trygg och hållbar stadsdel på det här 

sättet. 

 

Oppositionen vill se större satsningar på kärnverksamheten, för en 

välfärd som innebär en tryggare, jämställd och mer hållbar stadsdel 

som håller samman.  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 5  

Inhyrning av lokal på Livdjursgatan 4   

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Förvaltningen får i uppdrag att hyra in lokalen på Livdjursgatan 4. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Förvaltningen behöver nya lokaler då avtalet för lokalen på 

Palmfeltsvägen 1C går ut i slutet av november 2019. Idag använder  

47 medarbetare denna lokal. Utan större åtgärder på förvaltningshuset 

på Slakthusplan 4 är det inte möjligt att få plats med så många extra 

medarbetare där. Det finns en ledig lokal på Livdjursgatan 4 som kan 

hyras in för att utöka antalet arbetsplatser. Om denna lokal hyrs bör 

förvaltningens lokaler på Palmfeltsvägen 19 sägas upp, eftersom 

medarbetarna där kan få plats antingen på Slakthusplan 4 eller 

Livdjursgatan 4. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 mars 2019. 

Dnr 2.6.-233/2019   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6  

Ny friliggande förskola, Ålandsvägen 13   
Inriktningsärende 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny friliggande förskola på 

Ålandsvägen 13 i stadsdelen Enskedefältet. 

 
Ärendet 
I stadsdelen Enskedefältet pågår olika bostadsprojekt och 

förvaltningen bedömer därför att det finns ett behov av en ny  

förskola. Utbildningsförvaltningen hyrde fram till nyligen en lokal på 

Ålandsvägen 13 av SISAB. Då de nu har lämnat denna lokal föreslår 

förvaltningen att befintlig byggnad rivs och att en ny förskola på sex 

avdelningar byggs på platsen. Förutom att tillskapa förskoleplatser för 

den växande befolkningen kommer förskolan samtidigt möjliggöra 

avveckling av förskolor i närområdet med tidsbegränsade bygglov. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 mars 2019.  

Dnr 2.6.-268/2019     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade ett särskilt 

uttalande: 

  
Vi tillstyrker förvaltningens förslag till förskola men vill dock  

påpeka att allmänt lekmaterial kan placeras i Vårflodsparken för att 

kompensera lite av ytan förskolan tar i anspråk. Vi vet att  området 

under hopparbacken är viktigt för Enskedes barn vintertid. Områdets 

gemensamma utnyttjande är speciellt viktigt vid snötillgång och vid 

valborg. 

 

Vi ser gärna att delar av förskolan kan användas flexibelt då behovet 

av barnomsorg varierar med tiden och att rum kan användas för 

föräldrar som vill utveckla barnverksamhet, föräldravandrare, 

civilsamhället och fackliga möten. 
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Protokollsanteckning 
Vid nästa sammanträde ska Karin Åberg, avdelningschef förskola, 

muntligt redogöra för nämnden huruvida förvaltningen brukar 

undersöka om privata aktörer har för avsikt att etablera sig i området 

innan förvaltningen planerar för nya förskolor. 
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§ 7  

Ny friliggande förskola på Enskede gårdsväg, Enskede 
gård 
Inriktningsärende 
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny friliggande förskola på 

Enskede gårdsväg, Enskede gård.  

 
Ärendet 
Den befintliga förskolan på Enskede gårdsväg har fem avdelningar 

och är äldre och i dåligt skick. Sisab har utrett möjligheten att utöka 

till 8-11 avdelningar med tillagningskök. Förskolan på Bägerstavägen 

41 som ligger i närheten kommer att byggas ut men tidigare beslut om 

utbyggnad till 12 avdelningar har reviderats till åtta avdelningar. Sisab 

föreslår därför att förskolan på Enskede gårdsväg utökas för att täcka 

upp detta behov samt det behov som uppstår när Slakthusområdet och 

Bägersta byväg byggs ut. 

 

I det nya förslaget förläggs två nya huskroppar i vinkel med sex 

avdelningar mot Enskede gårdsväg och fem avdelningar vända mot 

parken. Förskolans utemiljö omdisponeras och placeras mellan de nya 

huskropparna och vidare ut en bit i den befintliga parken fram till 

parkvägen i parkens södra del. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2019.  

Dnr 2.6.-151/2019     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade ett särskilt 

uttalande: 

 
Det är mycket angeläget att antalet förskolor i vårt område byggs  

ut med tanke på områdets planerade befolkningstillväxt. Vi 

socialdemokrater tillstyrker förvaltningens förslag till beslut men vill 

dock påpeka att parkområdet runt förskolorna ska skötas intensivt då 

planerade förskolor ökar trycket på Enskedeparken.  
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§ 8  

Ny förskola på Bägerstavägen i Enskede gård 
Inriktningsärende 
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny friliggande förskola på 

Bägerstavägen 41 i Enskede gård.  

 
Ärendet 
Den befintliga förskolebyggnaden belägen på adress Bägerstavägen 

41 i Enskede gård är i undermåligt skick. Fastighetsägaren Sisab 

bedömer att grunden är en riskkonstruktion. Förskolan har idag fem 

avdelningar. 

 

Eftersom exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret planerar 

för ny bostadsbebyggelse i Slakthusområdet, vid Bolidenplan och 

Bägersta byväg bedöms efterfrågan av förskoleplatser i området att 

öka. Sisab har utrett möjligheterna att bygga en ny förskola på platsen.  

 

I det nya förslaget förläggs byggnaden till tomtens norra hörn vilket 

innebär en effektivare markanvändning än idag och frigör mer yta till 

gård. Den totala friytan uppgår i förslaget till cirka 5 800 kvadratmeter 

vilket motsvarar 36 kvadratmeter per barn vid åtta fullbelagda 

avdelningar.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2019.  

Dnr 2.6.-152/2019     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade ett särskilt 

uttalande: 

 
Det är mycket angeläget att antalet förskolor i vårt område byggs  

ut med tanke på områdets planerade befolkningstillväxt. Vi 

socialdemokrater tillstyrker förvaltningens förslag till beslut men vill 

dock påpeka att parkområdet runt förskolorna ska skötas intensivt då 

planerade förskolor ökar trycket på Enskedeparken.  
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§ 9  

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning – Bränninge/Stureby/Örby 

korttidshem och förlängning av avtal  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten.  

2. Avtalet förlängs från och med 2020-03-01 till och med  

2022-02-28. 

 
Ärendet 
Korttidshemmen Bränninge/Stureby/Örby drivs på entreprenad av 

Attendo LSS AB sedan 2015-02-01. Avtalet har förlängts till och med 

2020-02-28, med möjlighet att förlänga avtalet med ytterligare 2 + 2 

år längst t.o.m. 2024-02-28.  

 

Uppföljning av avtal och anbud av korttidshemmen genomfördes 

under februari 2019. Förvaltningen bedömer att Bränninge/Stureby/ 

Örby korttidshem är bra enheter som till största del bedriver 

verksamhet i enlighet med gällande avtal och anbud. 

Förvaltningen rekommenderar en förlängning av avtalet från och med 

2020-03-01 till och med 2022-02-28. Verksamheten har kollektiv-

avtal. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2019.  

Dnr 2.2.2.-162/2019     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Skolchef för skolformen förskola Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser avdelningschefen för 

förskola till skolchef för skolformen förskola.  

 

Ärendet 
Huvudmannen ska enligt 2 kap. 8 a § skollagen utse en skolchef som 

ska biträda huvudmannen med att tillse att de föreskrifter som gäller 

för utbildningen följs i huvudmannens verksamhet.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser avdelningschefen för 

förskola till skolchef för skolformen förskola.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 mars 2019. 

Dnr 2.3.2.-175/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Tillsynsrapport för tobak och folköl 2018 samt tillsynsplan 
2019  

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden har tagit del av rapporten för 2018 och lägger den till 

handlingarna. 

2. Nämnden godkänner tillsynsplanen för 2019. 

 
Ärendet 
Under 2018 genomfördes minst ett tillsynsbesök på samtliga anmälda 

försäljningsställen. Totalt sett genomfördes 107 tillsynsbesök i 

stadsdelen. Därmed uppfylldes tillsynsplanen för 2018 som 

involverade att besöka alla butiker. Tillsynsbesök med polis skedde i 

21 fall samt ett påkallat besök med polis. Utöver det genomfördes 

även 118 kontrollköp av tobaksvaror. I elva fall av kontrollköpen 

skedde en försäljning utan att säljaren förvissade sig om mottagarens 

ålder genom legitimation. Under 2018 öppnades inga ärenden rörande 

tobak eller folköl. Målsättningen för 2019 är att genomföra minst ett 

tillsynsbesök hos alla näringsidkare med anmäld försäljning av tobak 

och/eller folköl. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 mars 2019. 

Dnr 1.3.1.-172/2019              

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Revidering av delegationsordning och beslut om rutin för 
lex Sarah  

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden beslutar om ändringar i delegationsordningen i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

2. Nämnden beslutar att godkänna förvaltningens förslag på rutin  

för Lex Sarah inom Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. 

3. Upphäver beslut från 2017-10-19, diarienr 1.1.-580/2017 om 

delegation att begära polishandräckning enligt LVU § 43 och 

LVM § 45. 

4. Nedanstående tjänstemän förordnas rätten att begära 

polishandräckning enligt LVU § 43 1 o 2 st. inom nämndens 

verksamhetsområde. 

5. Nedanstående tjänstemän ges delegation att begära 

polishandräckning enligt LVM 45 § 1 o 2 st. inom nämndens 

verksamhetsområde. 

 

Ärendet 
Förvaltningen arbetar löpande med att uppdatera delegations-

ordningen. Ändringar och kompletteringar av delegations-

bestämmelserna beror i allmänhet på ändringar i lagstiftningen eller 

organisatoriska förändringar inom förvaltningen som påverkar 

beslutsfattandet. Nu föreslagna revideringar av delegationsordningen 

rör bland annat områden kring lex Sarah-hantering, statsbidrags-

ansökningar, revidering av delegation att begära polishandräckning 

och arbetsmiljöuppgifter. Förvaltningen har för avsikt att föreslå 

ytterligare revideringar senare i vår till följd av bland annat 

organisationsförändringar.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 april 2019. 

Dnr 1.1.-245/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering av ett mer samlat system för 
kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamheter   
Remiss från kommunstyrelsen   

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendet 
Sveriges kommuner och landsting (SKL) rekommenderar Sveriges 

kommuner att gemensamt finansiera viktiga förutsättningar för att 

arbeta evidensbaserat inom uppföljning och nationell samordning 

inom socialtjänsten. Förvaltningen anser att staden bör anta SKL:s 

rekommendation om en gemensam finansiering av ett samlat system 

för kunskapsstyrning, för att säkra kontinuiteten i arbetet. En 

förutsättning är att alla resultat från till exempel nationella 

brukarundersökningar kan brytas ner på stadsdelsnämndsnivå. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 mars 2019. 

Dnr 1.5.1.-066/2019    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Nollvision mot hemlöshet bland äldre   

Svar på remiss 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen.    

 

Ärendet 
Clara Lindblom, Torun Boucher, Alexandra Mattsson och Robert 

Mjörnberg (samtliga V) har inkommit med en motion om nollvision 

mot hemlöshet bland äldre. Förslagsställarna vill att det arbete som 

initierades av Vänsterpartiet under den förra mandatperioden för att 

minska hemlösheten bland äldre får fortsätta. De föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar om en nollvision mot hemlöshet bland 

äldre och att det tas fram en handlingsplan för hur nollvisionen ska 

utformas och uppnås. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 februari 2019. 

Dnr 1.5.1.-082/2019  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden  
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP), Christina Peterson (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Hassan Jama m.fl. (V) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut.  

 

Reservationer 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget:  

 

1. Att stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 

2. Samt därutöver anföra: 
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Arbetet med en nollvision bör också på ett långsiktigt och 

förebyggande fokus. För att på sikt kunna motverka hemlösenheten 

bland äldre så måste socialtjänst och andra delar av 

förvaltningen /myndigheter arbeta proaktivt och organiserat för att 

identifiera risker, tillhandahålla information och stöd på ett effektivt 

sätt. Det är oroande att andelen äldre som hotas av avhysning ökar och 

att det är starkt kopplat till en trögrörlig bostadsmarknad, låg inkomst 

och oförmåga att sköta om sin ekonomi. Förvaltningen har idag en 

handlingsplan men stora delar av problemen är starkt kopplade till den 

rådande bostadssituationen i Stockholm idag. En konsekvens av en 

minskad andel hyresrätter med rimlig hyra har gjort bostads-

situationen i Stockholm till en klassfråga. När utbudet begränsas så 

begränsas även rörligheten på marknaden. En begränsad rörlighet slår 

mot dom som har det allra svårast. Äldre ska inte behöva riskera att 

stå utan bostad för att livssituationen ändras, ändrade ekonomiska 

förutsättningar eller plötslig sjukdom. En flexibel bostadsmarknad och 

stödinriktade insatser är det som krävs för att en nollvision faktiskt 

skall kunna ge effekt. 

 

Ledamoten Hassan Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget:  

 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att bifalla motionen i sin helhet. 

 

Vänsterpartiet instämmer med förvaltningens synpunkt att 

handlingsplanen för att förebygga avhysningar av äldre är i behov av 

förtydliganden. Detta för att stärka det prioriterade arbetet med att 

förebygga avhysningar av äldre. Under förra mandatperioden var 

Vänsterpartiet drivande i arbetet med att minska hemlösheten bland 

äldre genom att skapa olika boendealternativ. Ett åtgärdsprogram togs 

fram med flera olika insatser på kort och lång sikt. Exempelvis 

projektet med drogfria akut- och utredningsplatser inom social- 

förvaltningens boende- och behandlingsenhet. 

 

Äldre människor som lever i hemlöshet är en särskilt utsatt grupp. Vi 

anser därför att det är ytterst viktigt att det arbete som Vänsterpartiet 

initierade fortsätter. För att säkerställa äldres rätt till en trygg 

ålderdom vill Vänsterpartiet att Stockholm stad ska anta en nollvision 

mot äldre i hemlöshet med strävansmål samt återkommande 

uppföljning och kompletterande insatser Exempel på ytterligare 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 april 2019 

Sida 22 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

insatser för att förstärka och utveckla det förebyggande arbetet mot 

avhysningar av äldre skulle kunna vara att, kommunanställda gode 

män, inrätta ett ytterligare stadsövergripande profilboende utöver 

Gamlebo och skapa ett förstärkt boendestöd. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas 

förslag till beslut. 
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§ 15  

Samråd om förslag till detaljplan för Självstarten 22 i 
stadsdelen Örby  
Svar på samråd 
 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på samrådet. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för 

Självstarten 22 i stadsdelen Örby. Planförslaget innebär en 

komplettering med cirka 30 bostäder i flerbostadshus. Enskede- 

Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått förslaget på samråd. 

 

Förvaltningen är positiv till planförslaget men efterfrågar särskild 

fokus på gestaltningsfrågor och skuggning i mötet mellan 

planförslagets storskaliga flerbostadshus och den omkringliggande 

villabebyggelsen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2019. 

Dnr 2.6.-095/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilda uttalanden 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C). 

 

Vi bor i en dynamisk storstad med stor dragningskraft. Många 

människor vill flytta till Stockholm. Det ställer stora krav på 

nybyggnation av bostäder. Vi har flera större byggprojekt i stadsdelen 

men vi måste också se till att den redan bebyggda ytan används 

effektivt. När en markägare som i detta fall vill utveckla marken till 

bostäder är vi därför i grunden positiva.  

 

Samtidigt är Stockholm en stad med tydliga årsringar. Från den täta 

staden innanför tullarna till de unika trädgårdsstäderna i närförorterna. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 april 2019 

Sida 24 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Det är viktigt att områdena får behålla sin unika prägel och att 

nybyggnationer passar in i befintlig bebyggelse.  

 

Även om vi är positiva till byggnationen i sig anser vi att ett 

fyravåningshus i direkt anslutning till befintlig villabebyggelse är 

opassande högt. Vi se gärna en byggnation på platsen men vill se att 

höjden justeras för att på ett bättre sätt passa in med övrig bebyggelse.  

 

Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade ett särskilt 

uttalande: 

 

Bostadsbristen och särskilt bristen på hyresrätter med rimlig hyra i 

Stockholm är ett stort problem idag och hämmar stadens och 

stadsdelens tillväxt i framtiden. Vi anser att det är positivt att det 

byggs fler bostäder i vårt stadsdelsområde. Vi vill dock framföra att 

det i det här området hade varit bättre att bygga hyresrätter för att 

minska segregation och få blandade upplåtelseformer. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas  

särskilda uttalande.  
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§ 16 

Samråd om förslag till detaljplan för Siljan 5 i stadsdelen 

Årsta  

Svar på samråd  

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1.  Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens  

     tjänsteutlåtande som svar på samrådet. 

2.  Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag på detaljplan som 

innebär att det på delar av skogssluttningen längs Tavelsjövägen 

byggs fyra bostadshus med totalt cirka 70-80 lägenheter. Mellan 

husen planeras två garage med gårdar ovanpå. Tavelsjövägen planeras 

även att breddas för en ny trottoar och kantsstensparkering. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2019. 

Dnr 1.5.3.-103/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Årsta är en stadsdel som växer med många nya bostäder men 

tillgången till hyresrätter med överkomliga hyror är fortfarande 

ansträngd. Därför menar vi på att tillskottet av bostäder längst 

Tavelsjövägen bör uppföras som hyresrätter istället för de nu 

markanvisade bostadsrätterna.  

 

Vidare är planen för Tavelsjövägen starkt ifrågasatt av boende i 

närområdet. Skalan på bebyggelsen, ianspråktagandet av viktiga 

biologiska spridningssamband och bristfällig kommunikation är  

bara några av de viktiga invändningar som lyfts.  

 

Det här är ett ärende där behovet av ett ökat medborgarinflytande i 

tidiga skeden av planeringsprocessen blir ytterst tydligt. Den 
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bristfälliga annonseringen kring samrådsmöten och utställningar  

faller tillbaka på staden då medborgare tappar förtroende för hur 

planeringen av vår gemensamma stad går till. Som förvaltningen 

också påpekar är det av största vikt att den lokala förvaltningen 

involveras i planläggningen, för det är på den lokala nivån som det 

finns kunskap om kontexter och sammanhang, och det är här den 

närmaste kontakten med våra medborgare finns.   

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas   

och Vänsterpartiets särskilda uttalande.  

 

Protokollsanteckning 
Invånarna Maria Nilsson och Joachim Persson överlämnade en 

skrivelse till nämnden med synpunkter. Skrivelsen kommer att 

diarieföras. 
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§ 17 

Ansökan om serveringstillstånd för Creperie Rustique, 

Hjälmarsvägen 8, Årsta   

Remissvar  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd till alkoholservering i 

restaurangen måndag till söndag kl.11.00-23.00 och på uteserveringen 

kl.11.00-22.00. 

 

Ärendet 
ChaCaCa  AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering på 

restaurang Creperie Rustique, placering Hjälmarsvägen 8, Årsta. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss till 

stadsdelsnämnden.  

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för att 

restaurangen ska få tillstånd beviljat för alkoholservering: i 

restaurangen kl.11.00-23.00 måndag till söndag och på uteserveringen 

kl.11.00-22.00 måndag till söndag. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 februari 2019. 

Dnr 1.5.2.-089/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 april 2019 

Sida 28 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 18  

Anmälningsärenden  

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut 

C. Protokoll från pensionärsrådet 2019-04-23 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2019-04-17 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-04-16 

F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 19 

Nämndens frågor  

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelserna nedan och 

återkomma till nämnden med svar. 

 

Inkomna skrivelser och frågor 
Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade en skrivelse angående 

”Avskaffandet av rätten till heltid”. 

 

Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Lisa Palm (Fi) lämnade en skrivelse 

angående ”Omvandlingar av hyresrätter i vår stadsdel”. 

 

Rana Nasrindotter m.fl. (S), Lisa Palm (Fi) lämnade en skrivelse 

angående ”Sommarjobb i Enskede-Årsta-Vantör”. 

 

Rana Nasrindotter m.fl. (S) lämnade en skrivelse angående 

”Angående verksamhet för barn, äldre och personer med 

funktionshinder under en eventuell värmebölja”.  

 

Hassan Jama m.fl. (V) lämnade en skrivelse angående ”Skrivelse om 

förskolegårdar”. 

 

Tobias Karlsson (SD) meddelade att han kommer lämna in en 

skrivelse till förvaltningen efter sammanträdet.  

 

Elisabeth Abelson (C) lyfte frågan varför det saknas namn och 

kontaktuppgifter till avdelningscheferna på hemsidan. Just nu finns 

bara namn och kontaktuppgifter till stadsdelsdirektören. 
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§ 20  

Stadsdelsdirektörens information 

Tf. stadsdelsdirektör Gunilla Ekstrand informerade om följande:  

Centralupphandlingen av Mårtensgården vård- och omsorgsboende 

och dagverksamheten Sländan är klar. Den 1 november 2019 tar 

Vardaga AB över verksamheten. 

 

Efter förra sammanträdet har vi haft ett möte gällande parkleken 

Stacken. På mötet kom vi överens om att vi tillsammans ska ta fram 

ett idéburet offentligt partnerskap (IOP). 

 

Vi har skrivit avtal med Rågsvedsskolan och Snösätraskolan om att 

fortsätta mellanstadieverksamheten under hösten. 

 

I tisdags var förvaltningsledningen och personal från ekonomi och HR 

på en gemensam utbildning i personalekonomi. Syftet med satsningen 

är att chefer, HR och controllers tillsammans följer upp 

personalrelaterade kostnader. Detta tror vi kommer att leda till att vi 

på ett tidigt stadium kan gå in och stötta chefer där vi ser att 

kostnaderna ökar. 

 

Igår ordnade förvaltningen en minimässa för seniorer som var mycket 

uppskattad. Över 100 pensionärer var på plats för att ta del av 

information från bland annat syn- och hörselinstruktörer, 

biståndshandläggare, Brandförsvaret och andra relevanta aktörer. Det 

var även en föreläsning från Polisen gällande hur man skyddar sig mot 

bedrägerier. 

 

Planeringen för årets sommartorg i Rågsved och Östberga är i full 

gång. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§§ 21-28 

Ärendena behandlades på den slutna delen av sammanträdet och 
protokollsutdragen publiceras inte på grund av sekretess.  


